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青島ビール事件の裏話 

 
青島（宮本注：チンタオは世界的にも有名な中国のビール、ビール会社です）、ビール好きにとってこの

名前を知らない人はいないだろう。 だが、最近この名前は激論のテーマとなってしまった。 その理由は

ビール労働者の不当行為によるものだ。 この動画がネット上で急速に拡散されると、多くの人がショック

を受け、憤慨し、食品の安全性と会社のガバナンスに疑問を抱いた。 それにしても、この事件の背後には

どのような物語があるのだろうか？ 

 
物語の始まり 

 



曹さんは、青島ビールの労働者だが、同社に勤務してから既に 5 年間になる。この日、彼は尿意を催し

たのだが、工場内のトイレが修理中であったため、麦芽倉庫（実際は倉庫ではなく麦芽を積んだトラック

の荷台でしたね）の一角を見つけて対応した。しかし、彼が予想していなかったのは、その行為がカメラ

に記録され、その後ネット上で注目の的になったことだった。 

 
背後にある理由 

 
多くの人は曹氏がなぜこのような行動をとったのかわけが分からないが？まず、曹氏の仕事上のプレッ

シャーは確かに非常に高い。青島ビール工場の労働環境は満足なものではなく、特に夏場では高温や多湿、

騒音が多く、作業員にとっては非常に苦痛を伴う作業環境となっている。 

 
第二に、工場内にはトイレが不足しており、曹氏はたまたまその日トイレを修理していたために、恥ず

かしい状況に陥った。 



 
食品の安全性に関する懸念 

 
曹氏の行動は個別の状況下で生じたものだが、確実に青島ビールへの大きな世論リスクをもたらした。

消費者は製品の品質と安全性を懸念し始めている。が、青島ビールは製品の品質確保のための措置を既に

講じていると述べている。 

 

実際、ビール製造過程においては何重もの検査があり、不合格な原材料は全て廃棄されるとともに、麦

芽倉庫内で事故が発生してもその影響は限定的なものだ。しかし、それは同社がそれを軽視してもよいと

いう意味ではなく、食品の安全性は生産において常に最優先事項とされるべきものなのだ。 

 

如何にして信頼を回復するか 

 

今回の事件後の青島ビールの対応戦略も皆の関心の的となった。まず、彼らは国民に謝罪するとともに

同様なことが二度と起こらないようにすることだ。第二に、食品安全の重要性を理解するための従業員教

育を強化することだ。最後に、より緊密な連携を消費者と確立し、定期的な交流やプロモーション活動を

実施することによりブランドイメージを向上させることだ。 

 

要約 

 

青島ビール事件の教訓は、コーポレートガバナンスも食品の安全も無視してはいけないということだ。

同時に、消費者にとっても、そのような出来事を理性的に見て、その背後にある原因を理解する必要があ

り、一時的な感情に基づき推断してはならない。 



 

https://www.163.com/dy/article/IHSU7F2G05561JQA.html 
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The story behind the Tsingtao Beer incident 

 

<< Figure 1>> 

Qingdao, there is no one who doesn't know this name among beer lovers. Recently, however, the name has become 

the subject of heated debate due to the injustices of beer workers. When the video spread rapidly on the Internet, many 

people were shocked, outraged, and questioned the safety of the food and the company's governance. But what is the 

story behind such an incident? 

 

<< Figure 2>> 

The beginning of the story 

 

<< Figure 3>> 

Mr. Cao is a worker at Tsingtao Brewery and has been working at the company for five years. On this day, he felt an 

urgent need to urinate. Because the toilet in the factory area was under repair, he found a corner in the malt warehouse 

to solve the problem. But what he didn't expect was that the act was recorded on camera and then became the focus of 

the Internet. 

 

reason behind 

 

<< Figure 4>> 

Many people wonder why Mr. Cao behaved like this? First, Mr. Cao’s work pressure is indeed very high. The working 

environment at the Tsingtao Brewery factory is not satisfactory, especially in summer, when high temperature, high 

humidity and high noise make it very difficult for workers to work. 

 

<<Figure 5>> 

Secondly, there were not enough toilets in the factory, and Mr. Cao happened to go to toilets under repair that day, 

which put him in an embarrassing situation. 

 

<< Figure 6>> 

Food safety is a matter of concern 

 

<< Figure 7>> 

Although Mr. Cao’s behavior occurred under individual circumstances, it did bring a great public opinion crisis to 

Tsingtao Beer. However, Tsingtao Brewery said it had taken measures to ensure product quality. 

 

In fact, there are multiple tests during the beer production process, and any unqualified raw materials will be rejected. 

Furthermore, even incidents that occur within the malt warehouse have limited impact. But that doesn’t mean the 

company can take it lightly; food safety is always a top priority in production. 

 

How to restore trust 

 

Tsingtao Beer's response strategy after this incident is also the focus of everyone's concern. First, they apologize to 

the public and ensure this never happens again. Secondly, strengthen employee training so that they understand the 

importance of food safety. Finally, establish closer connections with consumers and conduct regular interactions and 

promotional activities to enhance the brand image. 

 

Summary 

 

The lesson from the Tsingtao Beer incident is that neither corporate governance nor food safety can be ignored. At 

the same time, for consumers, we should also look at such events rationally and understand the reasons behind them, 

rather than making inferences based on temporary emotions. 

https://www.163.com/dy/article/IHSU7F2G05561JQA.html
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青岛啤酒事件背后的故事 

 

<<图 1>> 

青岛，这个名字对于喜欢啤酒的人来说并不陌生。然而，最近一段时间，这个名字成为了热议的话题，原因

是一个啤酒工人的不当行为。当这段视频在互联网上火速传播后，不少人对此感到震惊和愤慨，质疑食品安

全和公司的治理。但是，这样一个事件背后又隐藏着怎样的故事呢？ 

 

<<图 2>> 

故事的开端 

 

曹先生是青岛啤酒的一名工人，他在公司工作已经五年了。这一天，他感到尿急，因为厂区的厕所正在维

修，他便在麦芽仓库找了个角落解决了。但他没想到的是，这一行为被摄像头记录了下来，而后成为了网上

的焦点。 

 

<<图 3>> 

背后的原因 

 

<<图 4>> 

很多人纳闷，为什么曹先生会做出这样的行为？第一，曹先生的工作压力确实很大。青岛啤酒工厂的工作

环境并不尽如人意，特别是在夏天，高温、高湿度和高噪音使得工人们工作十分困难。 

 

<<图 5>> 

其次，厂区内的洗手间并不充足，而那天曹先生恰巧遇到了厕所维修，使他陷入了尴尬的境地。 

 

<<图 6>> 

食品安全的关切 

 

<<图 7>> 

尽管曹先生的行为是在个别情况下产生的，但它确实给青岛啤酒带来了很大的舆情危机。消费者开始担心

产品的质量和安全性。然而，青岛啤酒表示，已经采取了措施确保产品质量。 

 

事实上，啤酒生产过程中有多重检测，任何不合格的原料都会被剔除。此外，即使是在麦芽仓库内发生的

事件，其影响也是有限的。但这并不意味着公司可以掉以轻心，食品安全始终是生产的首要任务。 

 

如何挽回信任 

 

青岛啤酒在此次事件后，应对策略也是大家关怀的焦点。第一，他们对公众道歉，并确保此类事件不再发

生。其次，加强员工的培训，使其明白食品安全的重要性。最后，与消费者建立更为紧密的联系，定期进行互

动和宣传活动，以提升品牌形象。 

 

总结 

 

青岛啤酒事件给我们带来的教训是，企业治理和食品安全都不容忽视。同时，对于消费者来说，我们也应

该理性看待此类事件，了解背后的原因，而不是仅凭一时的情绪来做出推断。 
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